



主席感言 CHAIRMAN'S MESSAGE



為推動東華三院服務全面融入國家發展大局，我於6月9日至11日率領董事局參訪團赴京。此行成果豐碩，參訪團先後拜會了中共中央港澳工作辦公室、國家民政部、中華慈善總會、國家中醫藥管理局、國家教育部，並分別獲國務院港澳辦副主任章冬梅女士、國家民政部副部長胡海峰先生及主任劉喜堂先生、中華慈善總會黨委書記兼副會長孫達先生、國家中醫藥管理局國際合作司司長吳振斗先生、國家教育部國際合作與交流司副司長趙磊先生等多位領導接見。除了向各部委匯報了本院最新動向及未來發展藍圖，雙方更深入探討中西醫藥發展、教育、社會福利及各項慈善服務，為本院未來的服務規劃帶來莫大裨益。另外，董事局亦於6月參與立法會周年茶聚，就推動本港慈善事業發展交流心得，積極建言獻策。

本院一直致力推動全人教育，培育德才兼備的未來社會棟樑。月內，2025/26學年「心繫家國」聯校國民教育活動匯演盛大舉行，象徵本學年「心繫家國」一系列活動圓滿結束，我聯同教育局局長蔡若蓮博士太平紳士，以及多個辦學團體代表到場支持，欣賞學生的才藝表演。適逢盛夏六月，正值莘莘學子學成畢業的季節，本院屬下幼稚園、特殊學校及幼兒園相繼舉行聯校畢業典禮。我在此衷心感謝立法會議員鄧飛先生MH、教育局常任秘書長陳穎韶太平紳士，以及家庭議會主席彭韻儀BBS,MH太平紳士分別蒞臨主禮並頒發畢業證書，與我們一同送上祝福，見證畢業生邁向人生新里程。

此外，本院屬校於過去兩個月亦舉辦了多項精彩活動，其中包括東華三院幼稚園「360星級家長課程」畢業禮暨頒獎典禮，活動充分展現家校合作的成果，並承蒙教育局副秘書長劉穎賢博士蒞臨主禮。本年度課程吸引逾2,800個家庭踴躍參加，出席率高達100%，再次肯定課程的專業性與成效。另外，幼稚園聯校武術比賽及小學聯校游泳比賽亦圓滿舉行，讓學生在體育與藝術方面領域盡情發揮潛能。

籌募方面，一年一度的慈善粵劇晚會於本月順利舉行。晚會邀得民政事務總署副署長王婉蓉太平紳士蒞臨主禮，並由長期慈善合作伙伴「鳴芝聲劇團」擔綱演出。一眾粵劇名伶傾情演繹喜劇《月老笑狂生》，獲得善長與戲迷的熱烈支持，為「東華三院檔案及歷史文化基金」籌募經費。

好消息接踵而至，古物諮詢委員會於本月通過建議，將由東華三院管理的灣仔洪聖廟列為法定古蹟。這座歷史悠久的廟宇，不但見證了灣仔沿岸一帶的滄海桑田，更承載著民間信仰的薪火相傳。當完成刊憲程序後，灣仔洪聖廟將成為第七座由本院管理的法定古蹟，充分肯定了本院多年來致力守護歷史建築的工作。

機構管治方面，本院積極建立關愛共融的機構文化，並連續12年榮獲「亞洲最理想工作公司（香港）大獎」及最高榮譽「白金獎」，足見本院的管治與企業文化備受肯定。自上任以來，我積極籌備員工餐廳，以進一步提升員工福祉。喜見員工餐廳「東饌」已於月內順利舉行動工酬神儀式，期盼落成後能為員工提供更舒適優質的用膳環境。東華三院龍舟隊亦依傳統參與了一年一度的「沙田龍舟競賽2026」，我和各位董事局成員一同出席為龍舟隊打氣，與同事齊聲吶喊，感受澎湃節日氛圍。

東華三院一直為大埔宏福苑事故中受災的居民持續地提供多元及精準的支援服務。近日便因應接收到居民的建議，東華三院從「大埔宏福苑事故愛心捐款」撥出港幣1,000萬元為有需要的宏福苑業主處理買賣協議及轉讓手續的法律開支，及後再增撥額外500萬元，全力協助居民妥善辦理遺產及資產承辦事宜。並額外撥款3,000萬元新增「新居所安居津貼」，務求展關懷心，將支援宏福苑居民的措施落實到實處。

展望未來，本年度其中一項最大型的全港籌募活動「東華三院賣旗日」將於8月19日舉行，活動所得善款將全數撥用於各項社會福利及教育服務。我誠邀社會各界繼續鼎力支持東華三院，與我們攜手「善道同行」，為社會上有需要的人士送上更多溫暖與關懷。

東華三院曾慶業主席

TSENG Hing Yip, York, Chairman
Tung Wah Group of Hospitals

In active alignment with national development strategies, I had the privilege of leading a Board of Directors delegation on a fruitful visit to Beijing between 9 and 11 June. Our delegation visited the Hong Kong and Macao Work Office (HKMWO) of the CPC Central Committee and the Hong Kong and Macao Affairs Office (HKMAO) of the State Council, the Ministry of Civil Affairs, the China Charity Federation, the National Administration of Traditional Chinese Medicine (NATCM), and the Ministry of Education. We were received by leaders including Ms. ZHANG Dongmei, Deputy Director of the HKMWO and HKMAO, Mr. HU Haifeng, Vice Minister of the Ministry of Civil Affairs, Mr. LIU Xitang, Director General of General Office of the Ministry of Civil Affairs, Mr. SUN Da, Secretary of the Party Committee and Vice President of the China Charity Federation, Mr. WU Zhendou, Director-General of the Department of International Co-operation of the NATCM, and Mr. ZHAO Lei, Deputy Director-General of the Department of International Cooperation and Exchanges of the Ministry of Education. In addition to briefing the leaders on the Group's latest developments and future plans, in-depth discussions were held on the development of Chinese and Western medicine, education, social welfare, and charitable services. These exchanges yielded invaluable insights that will guide for future planning of our services. Additionally, the TWGHs Board of Directors also attended the annual tea gathering with Legislative Council members to exchange ideas on advancing local charitable causes.

The Group remains deeply committed to nurturing the future pillars of society through all-round education, with a steadfast focus on integrity and empowerment. The month also marked the successful conclusion of the "Love Our Home, Treasure Our Country" Joint School National Education Activities Gala for the 2025/26 school year. I was honoured to attend alongside Dr. the Hon. CHOI Yuk Lin, JP, Secretary for Education, and fellow representatives from various school sponsoring bodies, to show our collective support and enjoy the students' outstanding performances. Coinciding with the mid-summer graduation season in June, our kindergartens, special schools, and nurseries successfully hosted their joint graduation ceremonies. I would like to express my heartfelt thanks to the Hon. TANG Fei, MH, Member of the Legislative Council, Ms. CHAN Wing Shiu, May, JP, Permanent Secretary for Education, and Ms. PANG Melissa Kaye, BBS, MH, JP, Chairperson of the Family Council, for officiating at the ceremonies and presenting graduation certificates. Together, we extended our warmest blessings and heartfelt congratulations to the graduates as they embark on this exciting new chapter of their lives.

Over the past two months, TWGHs schools have organised a range of exciting activities, including the graduation ceremony and awards presentation for TWGHs Kindergarten 360 Parent Education Programme. The event celebrated the success of home-school co-operation, and was graced by the presence of Dr. LAU Wing Yin, Verena, Deputy Secretary for Education, as the guest of honour. This year's programme attracted over 2,800 families and achieved a remarkable 100% attendance rate, a testament to the exceptional professionalism and effectiveness of the curriculum. Furthermore, the TWGHs Joint Kindergartens Wushu Competition and the TWGHs Primary Schools Joint Swimming Competition were also successfully held, allowing students to unleash their potential in sports and arts.

On the fundraising front, the highly anticipated annual TWGHs Charity Cantonese Opera performance was successfully staged this month. Graced by the presence of Ms. WONG Yuen Yung, Belinda, JP, Deputy Director of Home Affairs, as the Guest of Honour, the performance featured a lively performance of the comedy "The Mad Laughing Matchmaker" by our long-term charity partner, Ming Chee Sing Chinese Opera. The exceptional performance by the renowned Cantonese opera stars captivated the audience, receiving rounds of applause from philanthropists and opera fans alike, who generously pledged their support to the TWGHs Heritage Fund.

In another milestone achievement, the Antiquities Advisory Board approved a proposal this month to declare the Hung Shing Temple in Wan Chai, proudly managed by TWGHs, as a Declared Monument. Having witness to the dramatic transformation of the Wan Chai coastal areas, this historic temple continues to carry forward the rich legacy of folk beliefs. Once formally gazetted, the temple will become the Group's seventh Declared Monument, serving as a powerful affirmation of our enduring commitment to heritage preservation.

In terms of corporate governance, the Group has always been fostering a caring and inclusive corporate culture. For 12 consecutive years, we have been honoured with the "HR Asia Best Companies to Work for in Asia (Hong Kong Edition) Award" and the highest honour, the "Platinum Harmonia Awards", in recognition of our governance and corporate culture. Since assuming my role as Chairman, I have actively advocated for the establishment of a staff canteen to further enhance employee welfare. I was therefore delighted to officiate the groundbreaking ceremony for our new staff canteen, Tung Wah Cafe, this month. We look forward to providing a more comfortable and premium dining environment where our staff can rest and recharge. Following tradition, the TWGHs Dragon Boat Team participated in the annual "Shatin Dragon Boat Race 2026". Members of the Board of Directors and I were delighted to attend and cheer for the team, fully immersing ourselves in the vibrant festive atmosphere alongside our other colleagues.

TWGHs has been providing dedicated support to the affected residents of the Wang Fuk Court incident in Tai Po. Recently, responding directly to resident feedback, TWGHs allocated HK\$10 million from the Charitable Giving Towards the Incident of Wang Fuk Court to alleviate the burdens of affected homeowners by covering the legal costs associated with property sales and purchases. An additional HK\$5 million was later allocated to assist the affected residents in handling estate and asset administration matters. Furthermore, an additional HK\$30 million has been allocated to establish a new "Relocation and Settlement Grant". These measures reflect our dedication to supporting the affected Wang Fuk Court residents, ensuring they receive timely assistance during this challenging time.

Looking ahead, one of the largest territory-wide fundraising events of the year, the TWGHs Flag Day 2026, will take place on 19 August. As all proceeds go directly toward our community and educational services, I sincerely appeal to all sectors of the society to continue their staunch support. By joining hand-in-hand for benevolence, we can bring greater warmth and care to those in need across our community.



東華三院灣仔洪聖廟擬列為法定古蹟 TWGHS Hung Shing Temple in Wanchai proposed to be a Declared Monument

灣仔洪聖廟約於1847年至1852年間落成，用作紀念庇佑漁民的洪聖大王，多年來一直見證本港沿岸社區的發展與民間信仰的傳承，並將成為第七個由東華三院管理的法定古蹟。

The Hung Shing Temple in Wan Chai was built between 1847 and 1852, in honour of the deity Hung Shing and for the protection of fishermen. Over the years, it has witnessed the development of local coastal communities and the preservation of traditional folk beliefs. It is proposed to be the seventh Declared Monument under the management of TWGHs.

